
Referat af bestyrelsesmøde i Tisvilde Kystsikringslag vest for Holløse. Søndag d.1.oktober 2023 hos Peter 
Helm 

Til stede: Eva Brobjerg (EB), Peter Helm (PH), Agnes Witzke (AW), Helge Knudsen (HK), Jens Kirkegaard (JK) 

Afbud: Michaela Rosendal (MR) 

Dagsorden 

1. Godkendelse af sidste referat 

2. Bestyrelsen konstituerer sig 

3. Evaluering af Generalforsamlingen, herunder hvordan vi øger deltagelsen i GF 

4. Evt. kommende planer for renovering af de østlige bølgebrydere 

5. Årsmødet i SAMVIRKET, herunder den endelige afgørelse for Nordkystens Fremtid 

6. Evt. 
 

Ad 1. Ref. godkendt 
Ad 2. Bestyrelsen konstituerer sig: EB formand, PH næstformand, AW kasserer 

Ad 3. Der er sket en del ejerskifte de seneste år. Bestyrelsen vil derfor opfordre til, at nye ejere deltager i 
Generalforsamlingen, således at der kan ske en fornyelse og udvidelse af deltagerne på GF, og så deltagerne 
udgør et repræsentativt udsnit af Kystsikringslagets medlemmer.   
Forslag til Generalforsamlingen er velkomne og skal være bestyrelsen i hænde senest 1.maj. 
Ad 4. Bølgebryder 11, 12 og 13 har meget dybe laguner, der næsten når op til skræntfodssikringen.  
JK: jo tættere en bølgebryder ligger på skræntfodssikringen, jo dybere vil lagunen være. JK viste ud fra fotos 
af bølgebryderne, at bølgebryder 11, 12 og 13 ligger tættere på kysten end de andre bølgebrydere, hvilket 
forklarer de dybe laguner længst mod øst. Hvis bølgebryderne flyttes længere ud (10 m for bb13, 5 m for 
bb12, 2 m for bb11), vil der ske større aflejringer. 
JK: I betragtning af at Nordkystens Fremtid ikke bliver til noget, bør det overvejes at forstærke de 3 østligste 
bølgebrydere med flere sten. For bb11 kan det ske ved at lægge flere sten i enderne. Bb12 og bb13 skal 
flyttes længere ud. Bestyrelsen beder JK gå videre med beregning af dybder, mængden af sten og cirka pris. 
Derefter overvejes tilbud fra VG og Zøllner. 
Ad 5. Da Nordkystens Fremtid er lagt på hylden, er Kystsikringslaget ansvarligt for den fremtidige 
vedligeholdelse. Der arbejdes ganske vist på at genoplive Nordkystens Fremtid og finde andre løsninger, 
men det er meget usikkert hvad der kommer ud af det. 
Ad 6. I forlængelse af ønsket om at forny deltagelsen på GF arbejder bestyrelsen også på at få nye, yngre 
medlemmer ind i bestyrelsen og at sikre, at den er repræsentativ. 
Næste bestyrelsesmøde søndag d.4.februar 2024 kl 12.30 hos AW, MV 15. 
 

Ref. Agnes Witzke/2.10.23 


